
Čas tu fičí tak rychle - 3. dopis vážení! 

Vánoční kampaně v plném proudu, lidé 

nakupující vánoční dárky, vánoční 

ozdoby všude a tak celkově vánoční 

atmosféra tu začíná pěkně prozařovat. 

Jinak co se týče centra, tak to je 

v plném proudu. Ale stále se tu drží ta 

správná pohodová atmosféra. Mezi 

dobrovolníky jsou první hádky a 

neshody zažehnány a také udržujeme 

příměří. Ale nic velkého, prostě 

neshody názorů patří k životu, nikdy se 

vám nepovede vyjít úplně s každým…  

Stále ještě bojuji se striktními britskými zákony o přístupu k dětem. Nejsem zvyklá být tak odtažitá a 

jaksi neosobní… Ale musím říct, že už jsem si na hodně zvykla a konečně začala pracovat spontánně. 

Jazyková bariéra se zmenšuje, mé anglické sebevědomí roste a já dostávám větší a větší úkoly. 

Práce je rozmanitá, zajímavá a inspirující. Názory mladých mě kolikrát naprosto dostanou. Sdílení, 

které děláme minimálně jednou za 3-denní pobyt, v malých skupinách, je obohacující a jak jsem již 

řekla, inspirující. Otevírá mi to oči a nutí přemýšlet o životních hodnotách a názorech znovu a znovu. 

Na nedostatek spánku si asi začínám zvykat. Nebo to říkám jenom dneska, kdy mám day off a spala 

jsem do půl dvanácté… 

Před námi je přesně 16 pracovních dnů a pak se rozjedeme na Vánoční prázdniny. Centrum je přes 

prázdniny zavřené, studenti jsou doma a tak i já pojedu domů. Po Vánocích se tady plánuje velká 

akce – don bosco relicts, což bude naší náplní práce v prvních dvou týdnech nového roku. Jedná se o 

ruku Dona Bosca, která je vložená do figuríny, a „Don Dosco“ bude putovat přes celou Británii a 

každé dva dny změní místo pobytu – ve většině velká salesiánská centra. Lidé budou mít možnost 

vidět tuto vystavenou figurínu, účastnit se bohoslužeb, nočních litanií a tak všeho, co bude kolem, a 

co zatím nikdo z nás neví, protože schůzka 

ohledně tady té akce bude až za dva týdny. 

Nechci se opakovat v základních věcech, 

které jsem psala v předcházejících 

dopisech, tudíž to je asi všechno…  

Ještě můžu říct, že Jess (má na starost 

dobrovolníky) měla narozeniny, tak to celá 

komunita oslavila netradiční cestou – fan 

dress party. Kdy se každý za něco převlékl a 

ve svém převleku strávil celý večer. Jedna 

z oblíbených narozeninových her je tady 

schovka. Když se nám snažila Jess vysvětlit 

Tak to jsme my – skupina dobrovolníků 

White Nancy – velmi častý cíl, když se jde s mladými na procházku. 



pravidla, tak jsem nemohla uvěřit, že to někdo neznal! Vždyť to je hra, na které jsem vyrostla! Ale 

úžasná to hra, to se musí přiznat. Hrajeme to okolo deváté, desáté v noci v obrovské budově a bez 

užití velkých světel. No paráda! 

Tak asi tak. Přikládám pár fotek a přeji krásné prožití svátků Vánočních! 

Maruška 

 

 

Jezero, které máme asi 10 minut cesty. 


